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Protokół LXVIII 

Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto 7 lutego 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:01 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Fifielski 

2. Dominik Goliszek 

3. Joanna Grabowska 

4. Ewa Jeżewska 

5. Iwona Owieśna 

6. Piotr Pawlikowski 

7. Helena Przekwas 

8. Waldemar Raniszewski 

9. Teresa Sztuczka 

10. Czesława Walkowiak 

11. Rafał Żelazek 

Nieobecni: 

1. Wioleta Warzocha 

2. Małgorzata Wiśniewska 

 

Spóźnienia: 

1. Sławomir Składanek  

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LXVIII sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przedstawienie porządku obrad. 

4) Przyjęcie wniosków do protokołów z: LXV, LXVI i LXVII sesji Rady Gminy 

Zławieś Wielka. 

2. Podjęcie uchwał: 
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1) zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś 

Wielka 2024-2040, 

2) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok, 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, 

4) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok, 

5) w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń 

kandydatów na ławników, 

6) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka, 

7) w sprawie określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu 

Gminy Zławieś Wielka na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Gminy Zławieś Wielka, 

8) w sprawie określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu gminy 

na dofinansowanie wymiany źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i 

lokalach mieszkalnych na terenie Gminy Zławieś Wielka w programie „Stop dla 

smogu 2024”, 

9) zmieniającej uchwałę nr IX/36/2015 Rady Gminy Zławieś Wielka w sprawie 

przystąpienia Gminy Zławieś Wielka do Stowarzyszenia Lokalna Grup Działania 

„Zakole Dolnej Wisły”, 

10) w sprawie wysokości diet dla radnych, 

11) w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zławieś Wielka 

położonej w miejscowości Pędzewo. 

3. Informacja Wójta o pracach między sesjami. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Zamknięcie obrad LXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad.1  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady LXVIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka. Poprosił, aby wszyscy zgromadzeni powstali i uczcili minutą ciszy śp. 

Radnego Aleksandra Hamerlę. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na 14 osobowy 

skład rady w sesji uczestniczy 11 radnych i obrady są prawomocne.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokoły z LXV, LXVI i LXVII sesji był 

dostępny w biurze rady, na stronie internetowej oraz jest na sali obrad. Zapytał, czy ktoś z 
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radnych ma uwagi do protokołu? Nikt z Radnych nie wniósł uwag. Przewodniczący przywitał 

obecnych na sali obrad. 

 

Ad.2.1-2.2. 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt zmieniającej uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024-200 oraz 

projekt zmieniającej uchwały w sprawie budżetu gminy na 2024 rok. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

zmieniającej uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na 

lata 2024-2040 oraz zmieniającej uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2024 rok. Zapytał, czy 

ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionych projektów uchwał. Nikt z Radnych 

nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na 

lata 2024-2040. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024-2040 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Składanek, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/457/2024 w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024-2040. 
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła zmieniającą uchwałę nr 

LXVIII/458/2024 w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok. 

 

Ad.2.3 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Zapytał, czy ktoś 

z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie 

wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 
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Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/459/2024  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

 

Ad.2.4 

Helena Przekwas – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. Zapytał, czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie wniósł pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, 

Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Rafał Żelazek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Grabowska 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/460/2024  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. 

 

Ad.2.5 

Grażyna Krystosiak – Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania 

komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie powołania 

komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników. Zapytał, czy 

ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie 

wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na 

ławników. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/461/2024  

w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na 

ławników. 

 

Ad.2.6 

Marcin Pelc – Inspektor ds. planowania przestrzennego przedstawił projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Zławieś Wielka. Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego 

projektu uchwały. Nikt z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął 

dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Zławieś Wielka 

 



 

8 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/462/2024  

w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad.2.7 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad  

i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Zławieś Wielka na dofinansowanie 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ewa Jeżewska – Radna zapytała, jak wyglądał nabór wniosków do tej pory, czy było więcej 

wniosków niż w zaplanowanej dotacji, czy udało się rozdysponować całą kwotę dotacji? 

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta odpowiedział, że do tej pory nie zdarzyło się, tak aby ktoś 

z mieszkańców dotacji nie otrzymał. Natomiast zdarzało się, że złożono zostało więcej 

wniosków, ale nie zostały zakwalifikowane zgodnie z regulaminem dotacji.  

 

Ewa Jeżewska – Radna zwróciła uwagę, aby może zmniejszyć ilość wniosków a zwiększyć 

kwotę dotacji dla każdego wniosku, aby mieszkańcy bardziej byliby zainteresowani 

dofinansowaniem.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, co stało się z środkami, które nie zostały wykorzystane 

w ubiegłym roku z omawianej dotacji na dofinansowania? 
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Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że środki pozostały w budżecie gminy. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała co trzeba zmienić w regulaminie, aby zostały 

wykorzystane wszystkie środki dotacji na dofinansowanie? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że trzeba zmienić zapis w regulaminie. Natomiast środki 

z ubiegłego roku nie przechodzą na nowy rok budżetowy.  

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta powiedział, że zgodnie z konsultacją z Regionalną Izbą 

Obrachunkową wysokość dotacji musi być jawnie wskazana w regulaminie. 

 

Joanna Grabowska – Radna co trzeba zrobić, aby niewykorzystane środki można by 

przeznaczyć na zakwalifikowane wnioski w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie? Czy 

trzeba zmienić uchwałę, czy regulamin? 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Regionalna Izba 

Obrachunkowa wyraziłaby na to zgodę? 

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta powiedział, że jeżeli miały być takie zapisy to trzeba by 

wprowadzić takie reguły w regulaminie.  

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy zapytał Radną Jeżewską, czy składa 

wniosek formalny o zmianę ilości dotacji z 5 wniosków na 3 wnioski? 

 

Ewa Jeżewska – Radna odpowiedziała, że nie. 

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy złożył wniosek formalny o zmianę 

zapisu w załączniku nr 1, w rozdziale 3 ust.1 pkt.12 - przy zmianie ilości dotacji z 5 na 3 oraz 

w pkt.13 zmieniając wysokość dotacji z 3 tys. zł na 5 tys. zł, w rozdziale 5 ust. 2 dokonuje się 

korekty zapisów zdania pierwszego i drugiego przez korektę ilości zakwalifikowanych 

wniosków z 5 na 3 i adekwatnie wylosowanych z 5 na 3. 

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że jeżeli zostanie wprowadzana zmiana, którą złożył Radny 

Fifielski w dotacjach to gmina będzie musiała przeprowadzić losowanie wniosków. 
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Zaproponował, aby na rok budżetowy 2025 zaplanować większą kwotę dotacji na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.  

 

Joanna Grabowska – Radna zasugerowała, aby planowanie budżetu na rok 2025 pozostawić 

do zarządzenia nowej władzy. Powiedziała, że wprowadzenie zmiany ma wspomóc 

mieszkańców na efektywnie wykorzystanie środków dotacji. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy w celu 

przygotowania głosowania.  

 

O godz. 14:39 wznowił obrady LXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek 

Radnego Janusza Fifielskiego o zmianę zapisu w załączniku nr 1, w rozdziale 3 ust.1 pkt.12 - 

przy zmianie ilości dotacji z 5 na 3 oraz w pkt.13 zmieniając wysokość dotacji z 3 tys. zł na 5 

tys. zł, w rozdziale 5 ust. 2 dokonuje się korekty zapisów zdania pierwszego i drugiego przez 

korektę ilości zakwalifikowanych wniosków z 5 na 3 i adekwatnie wylosowanych z 5 na 3. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Radnego Janusza Fifielskiego o zmianę zapisu w załączniku nr 1, w rozdziale 3 ust.1 pkt.12 - 

przy zmianie ilości dotacji z 5 na 3 oraz w pkt.13 zmieniając wysokość dotacji z 3 tys. zł na 5 

tys. zł, w rozdziale 5 ust. 2 dokonuje się korekty zapisów zdania pierwszego i drugiego przez 

korektę ilości zakwalifikowanych wniosków z 5 na 3 i adekwatnie wylosowanych z 5 na 3 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 



 

11 

 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania wniosek Radnego Janusza Fifielskiego o zmianę zapisu w załączniku 

nr 1, w rozdziale 3 ust.1 pkt.12 - przy zmianie ilości dotacji z 5 na 3 oraz w pkt.13 zmieniając 

wysokość dotacji z 3 tys. zł na 5 tys. zł, w rozdziale 5 ust. 2 dokonuje się korekty zapisów 

zdania pierwszego i drugiego przez korektę ilości zakwalifikowanych wniosków z 5 na 3 i 

adekwatnie wylosowanych z 5 na 3 został przyjęty.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Zławieś Wielka na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Zławieś 

Wielka 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/463/2024  

w sprawie określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Zławieś 
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Wielka na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

Ad.2.8 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad i 

wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na dofinansowanie wymiany źródeł 

ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie Gminy 

Zławieś Wielka w programie „Stop dla smogu 2024”. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, ile osób skorzystało z programu „Stop dla smogu”? 

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta odpowiedział, że nie jest przygotowany w celu odpowiedzi 

na pytanie, ale około 100 mieszkańców skorzystało z programu. W ubiegłym roku zostało 

złożonych 12 wniosków, a zrealizowanych 10.  

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła, aby przy przygotowaniu regulaminu w sprawie 

dofinansowania na wymianę źródeł ciepła Pan Zastępca miał uwagę, aby dokonać zapisu, że 

jeżeli zostaną niewykorzystane środki dotacyjne to będzie można zwiększyć dofinansowanie 

na zakwalifikowane wnioski.   

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że jeżeli środki nie 

zostaną wykorzystane dotyczące udzielenia dotacji to wynika, że były nie potrzebne.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych jeszcze ma 

pytania do omawianego projektu uchwały. Nikt z radnych nie wniósł już pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na 

dofinansowanie wymiany źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach 

mieszkalnych na terenie Gminy Zławieś Wielka w programie „Stop dla smogu 2024”. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na dofinansowanie 



 

13 

 

wymiany źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach mieszkalnych na 

terenie Gminy Zławieś Wielka w programie „Stop dla smogu 2024” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/464/2024  

w sprawie określenia zasad i wysokości udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na 

dofinansowanie wymiany źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach 

mieszkalnych na terenie Gminy Zławieś Wielka w programie „Stop dla smogu 2024”. 

 

Ad.2.9 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta przedstawił projekt zmieniającej uchwałę nr IX/36/2015 

Rady Gminy Zławieś Wielka w sprawie przystąpienia Gminy Zławieś Wielka do 

Stowarzyszenia Lokalna Grup Działania „Zakole Dolnej Wisły”. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą projektu 

zmieniającej uchwały nr IX/36/2015 Rady Gminy Zławieś Wielka w sprawie przystąpienia 

Gminy Zławieś Wielka do Stowarzyszenia Lokalna Grup Działania „Zakole Dolnej Wisły”. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt 

z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniającej uchwałę nr IX/36/2015 Rady Gminy Zławieś Wielka w sprawie przystąpienia 

Gminy Zławieś Wielka do Stowarzyszenia Lokalna Grup Działania „Zakole Dolnej Wisły” 

 



 

14 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/465/2024  

w sprawie zmieniającej uchwałę nr IX/36/2015 Rady Gminy Zławieś Wielka w sprawie 

przystąpienia Gminy Zławieś Wielka do Stowarzyszenia Lokalna Grup Działania „Zakole 

Dolnej Wisły”. 

 

Ad.2.10 

Grażyna Krystosiak – Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie wysokości 

diet radnych.  

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy zapytał, co jeśli Urząd Wojewódzki 

uchyli omawianą uchwałę? 

 

Krzysztof Koblański – Radca Prawny powiedział, że sytuacja wynika z tego, że prokuratura 

zaczęła zaskarżać uchwały w sprawie diet dla radnych te, które nie zostały opublikowane. 

Natomiast urzędy wojewódzkie uważały inaczej, iż taka uchwała nie podlegała pod publikację. 

Jeśli uchwała została podjęta i podlegała opublikowaniu to Urząd Wojewódzki uchylał taką 

uchwałę. Powiedział, że niektóre sądy uważają, że uchwały te są aktem prawa miejscowego,  

a niektóre sądy uważają, że nie są aktem prawa miejscowego. Prawnik powiedział, że 

Wojewoda w tej kwestii nie zakwestionuje uchwały. 

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy powiedział, aby nie chciał dostać 

pisma, że musi zwrócić diety. 
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Krzysztof Koblański – Radca Prawny powiedział, że takiej sytuacji nie będzie, ponieważ 

jeżeli Rada Gminy podejmie uchwałę na dzisiejszej sesji to ona ma zastosowanie do naliczania 

diet od 30 listopada 2021 r.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych jeszcze ma 

pytania do omawianego projektu uchwały. Nikt z radnych nie wniósł już pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wysokości diet dla radnych. 

 

Głosowano w sprawie: 

wysokości diet dla radnych  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVIII/466/2024  

w sprawie wysokości diet dla radnych. 

 

Ad.2.11 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zławieś Wielka położonej w miejscowości Pędzewo. 
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że nie jest zwolennikiem sprzedaży własności 

gminy. Powiedział, że można również działkę wydzierżawić i za dochody z tego tytułu można 

zakupić lampę oświetleniową.  

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła o konkretne korzyści dla gminy po sprzedaży działki. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że jest to działka zaniedbana, zarośnięta drzewostanem i 

krzewami, leży w terenie podmokłym. Gmina na tej działce nie ma żadnych urządzeń. Teren 

działki leży obok kopalni i dlatego inwestor zwrócił się do gminy o kupno działki. Chciał 

kopalnie uporządkować w sposób cywilizowany, gdzie mogłyby stać urządzenia oraz maszyny. 

Na tej działce nie powstanie kolejna kopalnia, ponieważ stwierdzono tam, że jest podkład 

bardzo zmieszany z gliną, który nie nadaje się do eksploatacji.  

 

Czesława Walkowiak – Radna poprosiła o opinię Radnego Janusza Fifielskiego.  

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że będzie głosował za 

podjęciem uchwały, nie dlatego, że uwielbia żwirownie. Powiedział, że jest jeden warunkiem, 

aby przedsiębiorcy w końcu spełnili swoją obietnicę. Również powiedział, ze przedsiębiorcy 

kopią piach, ponieważ Rada Gminy na to pozwoliła przy uchwaleniu planu miejscowego.  

 

Joanna Grabowska – Radna zwróciła się do Radnego Janusza Fifielskiego, że nie byłaby 

pewna, że środki ze sprzedaży działki zostaną przeznaczone na zakup oświetlenia dla 

miejscowości Pędzewo. Powiedziała, że gmina ciągle pozbywa się swojego majątku, a za kilka 

lat będziemy potrzebować skrawek ziemi.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że może w końcu przedsiębiorcy pomyślą i zrobią 

park wodny do korzystania przez mieszkańców i działka zyska na zwiększeniu wartości.  

  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych jeszcze ma 

pytania do omawianego projektu uchwały. Nikt z radnych nie wniósł już pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zławieś Wielka położonej 

w miejscowości Pędzewo. 

 

Głosowano w sprawie: 

sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zławieś Wielka położonej w 

miejscowości Pędzewo 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Janusz Fifielski, Helena Przekwas, Czesława Walkowiak, Rafał Żelazek 

PRZECIW (4) 

Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Dominik Goliszek, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Waldemar Raniszewski 

NIEOBECNI (2) 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka nie podjęła uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zławieś Wielka położonej w miejscowości 

Pędzewo. 

 

Ad.3. Informacja Wójta o pracach między sesjami 

 O godz. 15:10 z Sali obrad wyszedł Radny Dominik Goliszek.  

 

15.01.2024 r. – spotkanie z komendantem policji Podinspektorem Panem Mariuszem Gaikiem 

w Toruniu. Omawiano stan bezpieczeństwa na terenie naszej gminy, jak również założenia do 

dalszej współpracy w 2024 r. 

 

16.01.2024 r. – spotkanie z Przewodniczącym Rady Spółki „Neuca” Panem Kazimierzem 

Herbą. Rozmawiano na temat dalszych inwestycji rozbudowy osiedla „Port drzewny” w Starym 
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Toruniu. również rozmawiano o utwardzeniu drugiej części drogi ul. Sołeckiej w kierunku 

osiedla. 

 

24.01.2024 r. - udział w spotkaniu zwołanym przez Dyrektora Sebastiana Borowiaka 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy. W spotkaniu uczestniczyli 

przedstawiciele policji, sołtys wsi Czarnowo, osoby merytoryczne z Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad oraz przedstawiciele urzędu Marszałkowskiego. Rozmawiano na temat 

bezpieczeństwa drogowego na drodze krajowej nr 80, a w szczególności w miejscowości 

Czarnowo – przejście dla pieszych.  

 

O godz. 15:12 na salę obrad wrócił Radny Dominik Goliszek.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie działalności 

Wójta między sesjami. 

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła o przybliżenie szczegółów z spotkania z Panem 

Kazimierzem Herbą. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że został upoważniony do przekazania informacji, że 

będzie dalsza rozbudowa osiedlowa i dokończenie budowy drogi do osiedla.   

 

O godz. 15:12 z sali obrad wyszedł Radny Waldemar Raniszewski. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, co znaczy dokończy się? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że budowa drogi została rozpoczęta i trzeba ją dokończyć 

zgodnie z zawartym porozumieniem między gminą a spółką, gdzie gmina partycypuje w 

kosztach.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała kiedy będzie droga dokończona? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że droga będzie dokończona wtedy, kiedy będzie można 

wejść na teren. 
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Joanna Grabowska – Radna czy terminu nie ma podanego? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że dokładnie określonego terminu nie ma, ale do końca 

2024 r.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy my jako inwestorzy w części kosztach nie znamy 

terminu zakończenia budowy drogi? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie ma takiej odpowiedzi. Termin wykonania budowy 

drogi jest w 2024 r. roboty zostały rozpoczęte pod koniec 2023 r. i firma nie zdążyła. Natomiast 

w pierwszej połowie 2024 r. ma zostać dokończona budowa drogi, jeżeli pozwoli na to pogoda.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, jeżeli ktoś nie dotrzyma się terminu i nie dokończy 

budowy drogi?  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że wtedy gmina nie będzie partycypować w kosztach 

inwestycji. 

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła o przesłanie na adres e-mail umowy. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że może Radna podejść i zapozna się z umową.  

 

Ad.4 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odczytał postanowienie nr 15/2024 

Komisarza Wyborczego w Toruniu z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Zławieś Wielka – Pana Aleksandra Wiesława 

Hamerli. Przewodniczący poinformował, że spraw organizacyjnych w celu przypomnienia, iż 

Radni są zobligowani do złożenia oświadczenia majątkowego na dwa miesiące przed upływem 

kadencji na dzień 29 lutego 2024 r. Również poinformował, że wpłynęła do biura Rady Gminy, 

Przewodniczącego Rady Gminy oraz Komisji skarg i wniosków – skarga na działalność Wójta. 

Powiedział, że treść jest spójna i zostanie ona przekazana wg właściwości celem jej 

rozpatrzenia.  

 

O godz. 15:17 na salę obrad wrócił Radny Waldemar Raniszewski.  
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Sławomir Składanek – Radny odczytał protokół z objazdowej Komisji Rolnictwa, 

bezpieczeństwa………. 

 

Dominik Goliszek – Radny poprosił o odczytanie skargi w celu zapoznania się  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odczytał skargę na działalność Wójta. 

Powiedział, że skarga nie kwalifikuje się do porządku obrad sesji, natomiast została przekazana 

do komisji skarg i wniosków.  

 

Jan Surdyka – Wójt zapytał, kto podpisał skargę? 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że Igor Paciorkowski 

Koordynator Forum Opini Publicznej. 

 

Czesława Walkowiak – Radna powiedziała, że niektóre osoby, którzy chcą startować w 

wyborach na wójta to wzięli sobie młode osoby i ich wykorzystują. Radna odniosła się do 

odpowiedzi na skargę, aby odpisać krótko: „Chłopcze, nie masz jeszcze 18-stu lat, zajmij się 

szkołą”. Radna Walkowiak powiedziała, że koordynatorem jest jej wnuk i wie o wszystkim. 

Pewny Pan wziął młode osoby w celu wydobyć informacji. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie tylko oni. 

 

Dominik Goliszek – Radny zapytał, dlaczego Pan Wójt patrzy się w jego stronę? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, czy patrzeć się nie może.  

 

Czesława Walkowiak – Radna powiedziała, że w sprawie selekcji gości chodzi o to, że został 

wykonany telefon do osoby, która zapisywała chętnych na bal. Osoba zajmują się, powiedziała, 

że są jeszcze wolne miejsca, kiedy usłyszała nazwisko to podziękowała. Chłopak zadzwonił do 

sekretarki urzędu gminy, gdzie usłyszał, że nie ma Pana Wójta, następnie zadzwonił 

bezpośrednio do Pana Wójta. Radna zwróciła uwagę, że można było powiedzieć, że na bal 

przychodzi się z osobą towarzyszącą, a nie samemu. 
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Jan Surdyka – Wójt odniósł się do sytuacji i powiedział, że trzeba być durniem, by urządzać 

bal z środków publicznych. Powiedział, że każdy ma prawo do organizacji imprez, jeśli kogoś 

na to stać. Wójt powiedział, że podoba mu się wypowiedzieć Radnej Walkowiak. 

Poinformował, że rzeczywiście miał telefon od koordynatora i wytłumaczył mu całą sytuację. 

Poprosił komisję oraz Panią Skarbnik do sprawdzenia, czy organizacja balu została pokryta ze 

środków urzędu gminy.   

 

Waldemar Raniszewski – Radny poprosił o naprawę dróg gminnych. 

 

Sławomir Składanek – Radny poinformował, że powtarza się problem związany  

z zanieczyszczoną wodą w kranach na osiedlu w Czarnowie. 

 

Jan Surdyka – Wójt zapytał się Radnego Sławomira Składanka, czy to jest wypowiedź jego 

osobista, czy całej komisji związana z niezasadnością przeprawy promowej?  

 

Sławomir Składanek – Radny odpowiedział, że całej komisji. 

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że zadanie związane z promem kosztowało ponad 20 mln zł, 

gdzie partycypowali w kosztach dużo samorządów. Poinformował, aby Radny Sławomir 

Składanek wziął odpowiedzialność za wypowiedzenie słowa niezasadności. 

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że nieprzydatności. Powiedział, że po roku 

funkcjonowania promu komisja zauważyła i stwierdziła, że inwestycja jest nieprzydatna. 

 

Jan Surdyka – Wójt poinformował, że podczas narady z kierownikami w poniedziałek zlecił 

poprawienie jakości wody i przepłukania sieci wodociągowej. Powiedział, że gmina będzie 

remontować Stację Uzdatniania Wody. 

 

Teresa Sztuczka – Radna podziękowała, za załatwienie sprawy problemu na ul. Długiej w 

Górsku.  

 

Jan Surdyka – Wójt poinformował, że problem na ul. Długiej zna i jest cały czas w realizacji 

celem naprawy. Wójt odniósł się, do prośby Radnego Waldemara Raniszewskiego, że zostało 

położone na drogi gminne ponad 300 ton różnego materiału na drogi. Jeżeli pogoda pozwala to 
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pracownicy wraz z sprzętem naprawiają drogi gminne. Dziury zostają klejone mocnym 

betonem, ale tydzień bądź dwa tygodnie tylko wytrzymują. Jeżeli chodzi o mocny materiał to 

na mokre nie nadają się.  

 

Rafał Żelazek – Radny zwrócił się z problemem, że na ul. Topolowej w Złejwsi Małej leci 

ciepła woda z brzydkim zapachem. Poprosił ponownie o utwardzenie pobocza ul. Jasnej od 

szkoły do kapliczki.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że został położony biały kamień. 

 

Joanna Grabowska – Radna zwróciła się z wnioskiem do Pana Wójta, aby uwzględniał swoje 

wszystkie prace w sprawozdaniu między sesjami, ponieważ nie zostało przedstawione 

spotkanie z Prezesem Nowej Perspektywy w sprawie wynajmu świetlic oraz ograniczania 

udostępnienia tych miejsc. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że spotkanie dotyczyło po to, aby wprowadzić zamęt i 

zakłócenia w pracy. Powiedział, że wszystkie miejsca publiczne zostały przeznaczone dla osób 

fizycznych w celu zorganizowania imprez, po za stowarzyszeniem Nowej Perspektywy. 

Wiejski Klub Filmowy będzie miał udostępnione sale od 15 kwietnia. Dopowiedział, że 

kampania musi być równa dla wszystkich. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytał, czy wszyscy kandydaci w wyborach na wójta będą 

mogli korzystać z wiejskich świetlic? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że tak, gdy kampania wyborcza zostanie rozpoczęta. 

 

O godz. 15:43 z sali obrad wyszedł Radny Rafał Żelazek. 

 

Czesława Walkowiak – Radna poinformowała, że opiekunowie świetlic dostają zbyt małe 

wynagrodzenie. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że również jest tego samego zdania co Radna Czesława 

Walkowiak. Natomiast gmina po raz pierwszy zajmuje się tym i uważa, że czynsz za wynajem 

świetlic powinien wzrosnąć.  
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Sławomir Składanek – Radny przedstawić plan protestu związanego z dniem 9 lutym 2024 r. 

 

O godz. 15:45 na salę obrad wrócił Radny Rafał Żelazek.  

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że informacje również są ogłoszone na stronie gminy oraz 

facebooku. Wyraził swoją opinię, że jako wójt przyłącza się do protestu rolników.  

 

Ewa Jeżewska – Radna poprosiła o docenienie osób, którzy pracują na rzecz gminy, mowa 

jest o sołtysach, którzy roznosili decyzje podatkowe. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że rozumie sytuacje, ale współpraca musi być równa. 

Powiedział, że pracownicy urzędu mają kalkulację i widzą, że sumy nie bilansują i jest prośba  

o podniesienie kwot Radę Gminy. Natomiast Rada Gminy nie zgadza się na podwyżkę. Gmina 

ma deficyt budżetowy. Stawka za doręczenia podatkowe jest od kwoty 4 zł do 7 zł. 

 

Rafał Żelazek – Radny powiedział, że żaden sołtysów nie pracuje za pieniądze. 

 

Czesława Walkowiak – Radna powiedziała, że jeżeli gmina musiałaby wysłać wszystkie 

nakazy podatkowe to ile byłaby stratna. Poinformowała, że oni jako sołtysi dokładają do 

interesu.  

 

Helena Przekwas – Radna zapytała, kiedy zostanie otwarty ośrodek rehabilitacyjny? 

 

Jan Surdyka – Wójt poinformował, że jest problem z odbiorem z powodu małych problemów, 

które są do wyjaśnienia. Ma nadzieję, że do końca lutego zostanie wszystko wyjaśnione i 

odebrany budynek.  

 

O godz. 15:55 opuściła salę obrad Radna Joanna Grabowska. 

 

Helena Przekwas – Radna poinformowała, że w ośrodku w Rzęczkowie jest bardzo mała 

poczekalnia. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że tam jest przewidziany remont.  
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Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że sołtysi najwięcej 

słuchają pretensji mieszkańców. Mieszkańcy są bardzo roszczeniowi. Sołtys organizuje punkt, 

gdzie będzie rozdawał nakazy podatkowe to robi przysługę mieszkańcom. Powiedział, że 

niedługo nie będzie osób chętnych na sołtysów.  

 

Ad.4 

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady LXVIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 
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